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Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. február 16. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme 
7370 Sásd, Dózsa Gy. u. 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Rabb Győzőné, Székely Szilárd, Takácsné Somogyvári Mária, 
Urvald Péter képviselők, Dr. Kajdon Béla jegyző, Koszorús Tímea 
aljegyző, Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető, Tollár Mónika 
j egyzőköny w ezető .

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 7 fővel van jelen, az ülés 
határozatképes, majd azt megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az 
SZMSZ értelmében a képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.
Javasolta továbbá, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül tárgyalják meg:
1J  napirendi pontként:
-  A TOP Plusz-3.3.2-21-BA1-2022-00018. azonosítószámú „Szociális infrastruktúra 

fejlesztése Sásdon” című pályázati projekt megvalósításához gépjármű beszerzése 
előfinanszírozással.

Dr. Jusztinger János polgármester megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.

Dr. Kaidon Béla jegyző javasolta a testületnek, hogy 8./ napirendi pontként tárgyalják meg:
-  Polgármester megbízása saját teljesítésben projektvezetőként való közreműködésre 

„Az új egészségház építése Sásdon” című TOP Plusz-3.3.2-21-BAl-2022-00007. 
azonosítószámú pályázati projekt lebonyolításában.

További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. /  Lakásrendelet felülvizsgálata
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

3. /  Beszámoló a „Humán kapacitások fejlesztése a Hegyháti járásban” című EFOP-3.9.2-
16-2017-00044. azonosítószámú projektek megvalósításáról 
Előadó: Rab Norbert projektmenedzsment

4. / Sásdi Általános Művelődési Központ igazgatói megbízás pályázat kiírása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző
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5.1 Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetése (I. forduló)
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

6.1 Sásd és Térsége Terület- és Humánfejlesztési Nonprofit Kft. támogatási kérelme 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

7. / A TOP Plusz-3.3.2-21-BAl-2022-00018. azonosítószámú „Szociális infrastruktúra
fejlesztése Sásdon” című pályázati projekt megvalósításához gépjármű beszerzése 
előfinanszírozással
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

8. / Polgármester megbízása saját teljesítésben projektvezetőként való közreműködésre
„Az új egészségház építése Sásdon” című TOP Plusz-3.3.2-21-BA1-2022-00007. 
azonosítószámú pályázati projekt lebonyolításában 
Előadó: Dr. Kajdon Béla jegyző

9.1 Polgármester 2023. évi szabadságának ütemezése 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

10. / Közmeghallgatás időpontjának kitűzése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

11. / Beszámoló a Népjóléti Bizottság átadott hatáskörében hozott döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti bizottság elnöke

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy a meghívóban szereplő 5./ 
és 6./ napirendi pontot együtt tárgyalják.
Javasolta továbbá, hogy zárt ülés keretében tárgyalja személyi ügyek okán a l l . /  napirendi 
pontot.

A Képviselő-testület a javaslatokkal egyhangúlag egyetértett.

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a :

1./ Beszámoló a leiárt határide'ű határozatok végrehajtásáról  a két testületi ülés 
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
esemém ékről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztin er János polgármester elmondta, hogy január 26-án volt az utolsó testületi 
ülésük, amelynek egyik legfontosabb momentumaként hatályon kívül helyezték a telekadóra 
vonatkozó rendeletet. Az érintett vállalkozókat kiértesítették a változásról. Január 28. napjától 
néhány napig nem volt közvilágítás a Rákóczi utca 27. számtól -  611-es út belterületi 
szakaszán -  egészen a vasúti átjáróig, az Arad utcában és a Törökmalom utcában. Fontos erről 
beszélni, mert most ez különösen érzékeny kérdés.
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Többen hitték azt, hogy korlátozták a közvilágítást. Jelezte, hogy ez a totális sötétség 
trafóhiba miatt következett be. Elmondta, hogy az 1-1 lámpatestet érintő meghibásodást a 
kozvil.hu hibapont oldalon lehet bejelenteni. A trafó hibákat pedig az E.on javítja.
Szintén a közvilágítással összefüggő kérdést kellett orvosolni a Deák téri buszvárónál. 
Évtizedeken keresztül az egykori Áfész Áruházból, majd a Coop Áruházból, később pedig a 
kínai boltból kapták az áramot azok a fénycsövek. A megemelkedett rezsi miatt úgy döntött a 
vállalkozó, -  aki üzemelteti a kínai áruházat hogy lekapcsolja ezeket a lámpákat. Teljesen 
érthető módon, hiszen az Önkormányzat azért soha nem fizetett. Észrevételezte, hogy 
értesítést is kaphattak volna róla. De nem így történt. Egyik hétvégén sajnos ez a rész világítás 
nélkül maradt. Ezt követően nagyon gyorsan sikerült intézkedni. A Rákóczi u. 20. szám alatti 
társasházzal megegyeztek. Sajnos az ottani lámpatestek rossz minőségű fénycsövek voltak, 
szükség volt a cseréjükre. Megköszönte a Rákóczi u. 20. szám alatti társasház segítségét. 
Természetesen az önkormányzat kifizeti ennek a költségét. Január 31-én jelzést kapott, hogy a 
Dombóvár felöli 611-es út melletti várostábla megrongálódott. Valószínű, hogy a hókotrás 
miatt. A várostáblák amúgy is rossz állapotban voltak. Úgy döntött, hogy mindhárom 
várostáblát kicserélteti, a Rill Dekorral megterveztette. A tábla háttere ezüst fólia, a Sásd 
címerük zöld színnel, benne a „köszöntjük városunkban”, jobbra háromszög alakban Raaba- 
Grambach, Körösfő, Mogilány címere. A keretek is megújulnak, ami antracit szürke lesz. A 
rovásírással írt táblát lecsiszoltatta és átfestették. Elmondta, hogy 60.000,-Ft-ba kerül egy 
tábla, így összesen a 3 db tábla ára 180.000,-Ft. Február 4-én volt Sásdon a hatalmas 
szélvihar, mely sajnos épületeket, vezetéket, kerítéseket rongált meg. Több nagyobb fát is 
gyökerestül kicsavart. Hömyéken a kidőlt hatalmas fenyőfa megrongálta az ivóvíz-vezetéket, 
sokáig nem volt víz. Több utcát érintő áramkimaradás volt. Legrosszabb helyzetbe az 
Újtelepen élők kerültek. Az ottani utcákban legkorábban hétfő délelőtt vagy kora délutáni 
órákban lett áramszolgáltatás. Sajnos több mint egynapos áramkimaradás volt. Megköszönte 
Bódog Tamás ez ügyben tett intézkedését. Sajnos elérhetetlen volt a szolgáltató. Megköszönte 
mindenkinek a türelmét. A szombati napon már megkezdődött a kárelhárítás. Sajnos 
belekapott a szél az új bölcsőde tetejébe is, a kár minimális volt. A tűzfalról levált néhány 
lemez, a kár kb. 200 eFt. A káreseményt a biztosítónak bejelentették. Továbbá egy db 
zászlótartó rúd eltörött és kidőlt. A Kft. dolgozói leszerelték, javítás alatt van. Hétfőn kérte a 
bölcsődei szülők türelmét addig, amíg a kivitelező megnézte a tetőszerkezetet biztonsági 
okokból. Megköszönte a Városgazdálkodási Nonprofit Kft. minden dolgozójának azt a 
helytállást, amit a hétvégén végeztek. Valóban sokszor kellett menni a temetőbe, a fedett piac 
építéséhez, mert elvitte a szél a hungarocell szigetelő elemeket. Ezen a napon volt a 
Kolbásztöltő Fesztivál a Közösségi Házban, ahol 11 csapat részvételével nagyon jó 
hangulatban telt a rendezvény. Megköszönte a Közösségi Ház dolgozóinak, a zsűrinek, a 
zsűriben résztvevő Takácsné Somogyvári Máriának a munkáját. Megköszönte a csapatok a 
részvételét és azt, hogy minden nehézség ellenére sikerült a rendezvény megvalósítása.
Külön megköszönte a részvételt a hivatali dolgozóknak, akik évről-évre részt vesznek a 
rendezvényen. Február 6-án a Közösségi Házban lakossági kezdeményezésre megbeszélést 
tartottak a Vasút utcában vasútüzemi területre beépített adótorony, GSM adótorony ügyében. 
Ennek kapcsán az ügyben felkért ügyvéd ingyenesen, majd utólagos sikerdíjért vállalta ennek 
az ügynek a felkarolását. Az ügyvédnő tájékoztatta a résztvevőket arról, hogy MÁV üzemi 
területen nemzetgazdasági szempontból kiemelt hatósági ügy keretében épült az adótorony. 
Ez azt jelenti, hogy sem központi jogszabályok, sem helyi önkormányzati rendelet nem 
akadályozhatta meg ennek az építését. Tájékoztatta továbbá arról a résztvevőket, hogy készít 
egy általános tájékoztatót és szándéknyilatkozatot részükre. Amennyiben aláírják, akkor a 
szándéknyilatkozattal tudnak csatlakozni egy olyan pertársasághoz, ami a MÁV-ot majd 
perbe tudja vonni.
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A szándéknyilatkozat aláírása önmagában nem jelent elköteleződést, ahhoz több adatra lesz 
szükség, illetve mielőtt a per megindul külön szakértőt kell megbízni. Ez nem az 
ügyvédnőnek a díjazása, ez az ingatlanszakértőnek a díjazása, hiszen más és más forgalmi 
értékű ingatlanok érintettek, ezt egyedileg kell megbecsülni minden ingatlannál. Továbbá azt 
is hangsúlyozta az ügyvédnő, hogy jelenleg a magyar bírói gyakorlat, illetve a jogszabályi 
környezet sem teszi lehetővé azt, hogy egészségkárosodásra hivatkozva tudjanak perelni ilyen 
adótorony miatt, tekintettel arra, hogy abszolút nem bizonyított az egészségkárosító hatása. 
Pusztán azon okból lehet esetleg valami kártalanításban reménykedni, hogy az ingatlan 
forgalmi értékét egy esetleges eladás csökkentheti. Mindenkire más és más összegek 
vonatkoznak, ennek megfelelően mindenki más és más illetékfizetési kötelezettséggel tartozik 
a bírósági eljárásba, a jövedelmi viszonyaitól függően kaphat esetleg illetékkedvezményt, 
teljes illetékmentességet, illetékbejegyzési jogot vagy ki kell fizetnie. Természtesen egy 
nyertes per esetén ezt mind a pervesztes félnek kell fizeni. Elhangzott, hogy ez minimálisan 
kb. két év, amire eredmény születhet. Elmondta, hogy nem reménytelen az ügy, valamilyen 
mértékű kártalanításra mindenképpen jogosultak lehetnek, de nagyon eltérő lesz. Az 
Önkormányzat nevében vállalta, hogy a tájékoztató nyilatkozatot az érintetetteknek 
elpostázzák. (Vasút, Zrínyi, Béke, Arany János, Kaposvári u. egy szakasza, Rákóczi út 26. 
társasház és a Deák tér egy része.) Február 8-án megérkezett és aláírásra került az új bölcsőde 
melletti telken épülő orvosi centrum támogatási szerződése. Ezen a napon a Hivatalban Boa 
Árpád tervezővel véglegesítették a terveket. Amennyiben az Államkincstárnál is aláírásra 
kerül a szerződés, ezt követően kiírható lesz a közbeszerzés. Bízik abban, hogy a nyár 
folyamán megkezdődik az építkezés. Ennek alapján Sásd városának lesz saját tulajdonú 
fogorvosi, gyerekorvosi, háziorvosi rendelője, a tetőtérben a pályázati tartalommal háziorvosi 
ügyeletet kiszolgáló egyéb helyiségek. A jövőben bármikor szolgálhatnak szolgálati lakásként 
is. Február 8-án került sor a Gyerekesély program szakmai záró rendezvényére a Közösségi 
Házban, ahol a projektgazda önkormányzatuk nevében megköszönte minden résztvevőnek az 
öt éves munkát. Az öt éves munka február 28-án lezárul. Elmondható, hogy mintaprojektként 
kezelték a Hegyháti Gyerekesély Programot. A rendezvényen részt vett a 
Belügyminisztériumból Radnóti Lászlóné helyettes államtitkár, a társadalmi felzárkózásért 
felelős helyettes államtitkárság gyerekesély főosztályvezetője és osztályvezetője, illetve a 
Társadalmi Esélyteremtési Főigazgatóság szakértői is jelen voltak. A pályázat a Hegyháti 
járás településein túl Bikái és Oroszló településeket is érintette. Úgy gondolja, hogy ez az öt 
éves együttműködés példa- és mintaértékű. Nagyon bíznak abban, hogy belátható időn belül 
lesz folytatás. Ugyanezen a napon részt vett a Mecsek-Dráva Önkormányzati Társulási 
Tanács rendkívüli ülésén Pécsett. Február 10-én tartották a nyugdíjas farsangot a Közösségi 
Házban, nagyon sokan voltak. Megtekintették az Őszidő Klub és a Levendula Klub vidám, 
színvonalas műsorát. Megköszönte valamennyi sásdi nyugdíjasnak, hogy elfogadták a 
meghívásukat. Megköszönte alpolgármester úrnak, hogy az este folyamán biztosította a jó 
hangulatot.

Pintér Gábor alpolgármester megköszönte polgármester úrnak, hogy megnyitotta a 
rendezvényt. Megköszönte Urvald Péter képviselőnek a megjelenést és külön megköszönte 
Rabb Győzőné képviselő asszonynak, hogy kezében tartotta a rendezvényt, mindenkivel 
tartotta a kapcsolatot és nem utolsó sorban az ÁMK dolgozóinak is megköszönte a 
munkájukat. Örült neki, hogy van igény a farsangi bálra.

Rabb Gvőzőné képviselő megköszönte Pintér Gábor alpolgármester úr zenélését. A 
visszajelzések szerint is nagyon jó volt a hangulat, mindenki jól érezte magát.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy február 14-én polgármesteri 
koordinációs ülést tartottak a Közösségi Házban a Sásdi Közös Önkormányzati Hivatal ez évi 
finanszírozása tárgyában. Tájékoztatta a hivatalhoz tartozó települések polgármestereit, hogy 
plusz forrásra idén sem lesz szükség annak ellenére, hogy milyen gazdasági körülmények 
között működtetik a Hivatalt. Elmondta, hogy 10%-os bérfejlesztést is tudnak biztosítani. 
Megköszönte a hivatali kollégáinak azt a profi munkát, amit annak érdekében tettek, hogy 
ezek között a rendkívüli körülmények között is úgy tudjon működni a Sásdi Közös 
Önkormányzati Hivatal, hogy a kistelepülések se vegyék észre a rendkívüli körülményeket. 
Külön megköszönte a hivatali apparátus dolgozóinak a munkáját, büszke arra, hogy ilyen 
kollégákkal dolgozhat. Február 15-én Maár Zoltán tervezővel a 250 mFt-os turisztikai 
projektről egyeztetett, amely keretében a Rákóczi u. 25. szám alatti ingatlanon egy veterán 
autó múzeumot alakítanak ki. Az egyeztetést követően bejárást tartottak. Szerencsére ez egy 
olyan projekt, ami legalábbis most úgy néz ki, hogy nem küzd alulfinanszírozottsággal, tehát 
elegendő lesz a pályázati forrás. A tervező elmondása alapján az épületnek csak azok a részei 
maradnak meg, amiket érdemes megtartani. Az elavult, leromlott állapotú szerkezetekkel nem 
érdemes bajlódni, helyette inkább újakat terveznek. Első látásra a külső falak megmaradnak 
ügyelve a homlokzatnak a jellegzetes kialakítására. Tehát a felújítás során megmaradnak a 
nyílásrendek, azok csak magasabbak lesznek. Az autók a jelenlegi udvaron keresztül egy 
forgató berendezés használatával mobilan mozgathatóak lesznek, így a Carlo étteremtől sem 
kell a kerthelyiséget visszavenni. Büszkék lehetnek erre a turisztikai beruházásra és 
akármennyire reménytelennek is látszott az elején, sikerült megnyerni a pályázatot. Külön 
megköszönte Orfu Község Önkormányzata projektben való közreműködését, hiszen a 
pályázat részeként Orfíín az Abaligetre átvezető út mellett egy fotópont kerül kialakításra. A 
népszerű helyen sokat fotózkodnak, ahol majd a sásdi múzeum reklámja fog megjelenni. A 
projekt része még a múzeum előtti parkoló területének rendezése. Ennek keretében egy 
elektromos autó töltőt, kerékpártárolót és akadálymentes parkolót kívánnak majd kialakítani. 
A beruházás egy újabb látványos előrelépést jelenthetne Sásdon.

Székelv Szilárd képviselő javasolta, hogy a honlapra kerüljenek fel az aktuális pályázati 
látványtervek.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy a február 8-ai GYEP Iroda zárórendezvényen 
örömmel találkozott a projektben résztvevőkkel. Külön kiemelte a bikali és a kisvaszari 
szakembereket, továbbá Nagy Lajos Lászlónak megköszönte a pályázat elindulását követően 
az előfinanszírozásba tett erőfeszítéseit. A helyettes államtitkár asszonnyal történt 
beszélgetésében pedig kérte a pályázat további folytatását.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Rabb Győzőné képviselőnek, mint 
projektgazdának a pályázat elindítását.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető megköszönte, hogy a Sásd táblán található, általuk 
több éve rovásírással készített táblákat az Önkormányzat felújítja.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének 

11/2023. (11.16.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott 
hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

2./ Lakásrendelet felfllvizs gálata
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a rendelettervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztin éi- János polgármester elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság megtárgyalta a 
napirendi pontot. Bízik benne, hogy a módosítási javaslat elfogadásával egy újabb lépést 
tesznek előre a felelős lakásgazdálkodást terén. Azt a lehetőséget teremti meg, hogy 
különösen az ilyen változékony gazdasági körülmények között és az ilyen nehéz időkben a 
lehető legnagyobb mértékű hozzáférést tudja biztosítani a szociálisan rászorultaknak az 
önkormányzati bérlakásokhoz.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy a tervezet két lényeges pontját módosították. Az 
egyik módosítás a bérlő kijelölés kérdése, ahol általánossá teszik a pályázati úton való 
bérlőkijelölést. Tehát minden lejáró lakásbérleti szerződést, illetve az üressé váló lakást ismét 
meg kell hirdetni. Az eddigi névjegyzéki és egyedi döntés helyett pályázati úton, -  tehát az 
igénylők helyzetének a közvetlen összevetésével -  dönti el a képviselő-testület, hogy ki nyeri 
el a lakásbérleti jogot. Ezt a megoldást teszik általánossá, illetve kiegészítő módon egy 
átmeneti elhelyezésre, krízishelyzetre is lehetőséget adnak másféle lakástípusokra is, sőt 
másféle helyiségekre is. Itt igénybe vehető akár más nem lakás céljára szolgáló, de lakhatásra 
átmeneti időre alkalmassá tehető helyiség vagy helyiségcsoport is. Erre is lehetőséget adnak, 
hiszen ez is régóta megoldatlan helyzet, hogy mit kezdjenek a hirtelen fedél nélkülivé vált 
lakásigénylőikkel, akiknek akár csak átmeneti időre és akár nagyon szerény körülmények 
között, de lakhatást kell biztosítanunk.
Szintén pályázati eljárás vonatkozik a lejáró lakásbérleti szerződésekre is. A most megkötött 
szerződésekben az a szerződés hosszabbításának a módja, hogy a benne lakó ne halmozzon 
fel sem közmű, sem lakbérhátralékot és ezt követően biztossá válik számára, hogy a 
szerződése meghosszabbításra kerül. Az új szabályozással általánossá teszik, hogy a benne 
lakónak is meg kell pályázni a szerződés hosszabbítását azért, hogy ő maradhasson a 
lakásban.
Elmondta, hogy két vagy akár három évre kell kötni a szerződéseket és ennyi időn belül vagy 
ennyi idő múltán kell lefolytatni ismét a pályázati eljárást. A szabályozás másik új pontja az 
pedig a lakbérekben bekövetkező automatikus lakbéremelkedés elrejtése vagy beépítése a 
rendszerbe. Javasolta az éves fogyasztói árindex 50% át kitevő automatikus emelkedést, tehát 
minden év június elsejétől ennyivel változnának a lakbérek. Jelenleg 7,5 % százalék lesz. Az 
előteljesztésben leírta, hogy a szabályozás változása hogyan érinti a jelenlegi bérlőket. A 3 
határozatlan idejű bérlőt kevésbé fogja érinteni, őket csak a bérleti díj emelése érinti.
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A többi szerződésük idén június 30-al lejár. A szerződést meghosszabbítják, amennyiben nem 
halmoznak fel hátralékot. Tehát az ő szerződésüket most időlegesen néhány hónappal meg 
kell hosszabbítani.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke, képviselő elmondta, hogy a bizottság 
megtárgyalta a rendelet módosításait és annak pontjait megvitatta. A rendelet módosítását 
elfogadásra javasolja.

Dr. Jusztinuer János polgármester megköszönte aljegyző asszony szóbeli kiegészítését. 
Elmondta, hogy a képviselő-testület megadja annak a lehetőségét, hogy adott esetben a bent 
lakó bérlő helyére egy olyan bérlőt költöztessen, aki szociálisan rászorultabb helyzetben van. 
Az évek alatt bekövetkezhet egy olyan helyzet, hogy a bent lakónak a jövedelmi viszonyai 
javulnak, másrészt a pályázók között van olyan, aki sokkal rosszabb helyzetben van, mint ő. 
Ez nem kötelezettség, hanem lehetőség.
Javasolta a testületnek a rendelettervezet elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

4/2023. (11.20.) önkormányzati rendelete

A z  önkormányzati lakások és helyiségek használatáról szóló 12/2015. (XI.2.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

3./ Beszámoló a Humán kapacitások fejlesztése a He háti járásban” címfl EFOP- 
3.9.2-16-2017-00044. azonosítószámú projektek megvalósításáról 
Előadó: Rab Norbert projektmenedzsment

írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy sok akadályon keresztül jutottak el idáig. 
Megvalósították, befejezték a projektet, valamennyi tevékenységet, amelyet előírtak 
számukra. A szabálytalansági eljárás lezárult. A kiszervezett rendezvényeiken kívül, főként 
óvodai, iskolai programok, kirándulások, pályaválasztási nap gyerekeknek, önismereti 
tréningek és az ovis kirándulások voltak. Nagyon sok hasznos fejlesztő tevékenység valósult 
meg. Két éven keresztül ebből a projektből finanszírozták a szünidei gyermekétkeztetést és a 
gyerekek felügyeletét. Angol nyelvű felzárkóztató programot tartottak az általános iskolás 
gyerekek számára, az óvodában szülői klubokat tartottak és családi napokat szerveztek szintén 
az óvodások részére. Gyógypedagógiai fejlesztéseket tartottak és logopédust is 
foglalkoztattak. A projekt legelhúzódóbb részei a képzések voltak. Itt kötelező képzéseket 
kellett lefolytatni, ezek egy része a közszolgálati dolgozókat érintette, a másik része pedig az 
óvodapedagógusokat.
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Valamennyi önkormányzati dolgozó érintett volt valamelyik típusú képzésben. Ezen kívül hátrányos 
helyzetű lakosság számára, -  tehát kívülállók számára és lakosok számára is -  kellett képzéseket 
szervezni. Az előírt szakmai létszám 500 fő volt. A pályázat része volt még egy ösztöndíjprogram is, 
amellyel jelentős összegű támogatást tudtak adni a hátrányos helyzetű középiskolás és egyetemista 
fiatalok részére. Tanulmányok készítése is megtörtént a projekt keretében egyrészt a gyerekek 
óvodába járást akadályozó tényezőinek felmérése témakörből, másrészt pedig a helyi 
közszolgáltatásban dolgozók végzettségi képzettségének szintjének bemutatása, adatbázis létrehozása 
témakörben. A helyi közlekedésszervezés felméréséről, az iskolába és óvodába bejárásról is készült 
tanulmány. Számszerűsíthetően is sikeres volt a pályázat.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy korábban 8 mFt-os fizetési kötelezettséget állapítottak meg a 
közbeszerzési eljárás ellenőrzése során. Polgármester úrnak köszönhetően az összeget nem kellett 
kifizetni. Megállapítható, hogy az ügyben külsős szakemberek voltak a hibásak. Komoly összefogással 
megvalósult projektről beszélhetnek, hiszen itt Mindszentgodisát, Gödrét, az óvodát és az 
intézményeket is bevonták. Nagyon szoros együttműködés volt az iskolákkal, például erdei iskolát 
szerveztek nagyon hasznos programokkal. Ebben a programban nagyon sok ember vett részt.
Elmondta, hogy a pályázat kiírásakor több problémát megoldottak Rabb Győzőné korábbi 
polgármester asszonnyal, Nagy Lajos László pénzügyi irodavezetővel és Koszorús Tímea aljegyző 
asszonnyal, a pályázatíró céggel, hogy helyben tudják tartani a pályázati forrásokat. Ennek 
eredményeként helyi szakembereket tudtak bevonni a pályázat megvalósításába. A foglalkoztatottak 
díjazásban részesültek. A pályázatban lévő összeget Sásdon a sásdi szakalkalmazottak körében 
felhasználták. Az óvodai programoknak is nagy sikerük volt. Az általános iskolákban is rendkívül 
értékes szakmai előadások valósultak meg. Gratulált a szakmai vezetésnek.

Rabb Győzőné képviselő megköszönte a résztvevő személyeknek a lelkiismeretes munkáját. Nagyon 
nehezen indult, bízik abban, hogy lesz még további ilyen pályázati lehetőség a településen. Nagyon 
sok rendezvény volt az AMK-ban, kiemelte az Alma együttest, ahol nagyon sokan voltak.

Dr. Jusztinuer János polgármester reméli, hogy lesz még ilyen pályázat, de sajnos eddig ezek a 
pályázatok még nem nyíltak meg.

Javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

12/2023. (II. 16.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt a „Humán kapacitások fejlesztése a 
Hegyháti járásban” című EFOP-3.9.2-16-2017-00044. azonosítószámú 
projektek megvalósításáról szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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AJ Sásdi Általános Művelődési Központ igazgatói megbízás )ál> ázat kiírása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy időszerű az intézményvezetői feladatok 
ellátására a pályázat kiírása. Az erre vonatkozó határozati javaslatot mindenki kézhez kapta. 
A vezetői megbízás öt évre, 2023. augusztus 1-től 2028. július 31-ig szól. A pályázatot április 
30-ig lehet benyújtani.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy elsődlegesen óvodapedagógus jelentkezését 
váiják.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a határozati javaslat elfogadását. 

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Ké viselő-testületének

13/2023. 11.16.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzata pályázatot hirdet a Sásdi Általános Művelődési 
Központ többcélú köznevelési intézmény vezetői feladatok ellátására. Az 
intézményvezetői munkakör magasabb vezetői megbízással jár. Az 
intézményvezető igazgató feladata az óvodai nevelés, továbbá a közművelődési 
intézményi és települési könyvtári tevékenység, valamint bölcsődei ellátás és 
gyermekétkeztetés szolgáltatásokat végző intézmény irányítása. Az igazgató 
látja el az óvoda és bölcsőde intézmény egység vezetését is.
Pályázati feltételek:
a) óvodapedagógus szakképzettség,
b) pedagógus-szakvizsga keretében szerzett intézményvezetői szakképzettség,
c) legalább négy év pedagógus-munkakörben, vagy heti tíz tanóra vagy 
foglalkozás megtartására vonatkozó óraadói megbízás ellátása során szerzett 
szakmai gyakorlat, valamint
d) az intézményben pedagógus-munkakörben fennálló, határozatlan időre, 
teljes munkaidőre szóló alkalmazás vagy a megbízással egyidejűleg 
pedagógus-munkakörben történő, határozatlan időre teljes munkaidőre szóló 
alkalmazás.
e) büntetlen előélet.
Az intézményvezetői megbízás feltétele az intézménnyel létesített 
közalkalmazotti jogviszony. Az intézményvezető 170 %-os mértékű vezetői 
pótlékban részesül.
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Az intézményi közalkalmazotti jogviszony határozatlan időre szól, míg a magasabb 
vezetői megbízás 2023. augusztus 1. napjától 2028. július 31. napjáig tartó határozott 
idejű megbízás.
A pályázathoz csatolni kell
a) a pályázó szakmai életrajzát,
b) a vezetői megbízáshoz szükséges iskolai végzettséget és szakképzettséget igazoló 
dokumentumok másolatát,
c) az intézmény vezetésére vonatkozó szakmai program a helyzetelemzésre épülő 
fejlesztési elképzelésekkel,
d) a pályázó nyilatkozatát arról, hogy a pályázati anyagában foglalt személyes 
adatainak a pályázati eljárással összefüggő kezeléséhez, továbbításához hozzájárul,
e) erkölcsi bizonyítványt.
A pályázatokat elektronikus úton a Sásdi Közös Önkormányzati Hivatalba lehet 
benyújtani 2023. április 30. napjáig.
A pályázati felhívást a képviselő-testület a kormányzati személyügyi központ 
internetes oldalán, valamint a város honlapján (www.sasd.hu) hivatalos 
hirdetményként teszi közzé.

Határidő: közzétételre 2023. március 1 
Felelős: Dr. Kajdon Béla jegyző

5./ Sásd Város Önkormány zata 2023. évi költségvetése (I. fordulój 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

írásbeli előterjesztés a -  2023. évi költségvetési tervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként 
csatolva.

6.1 Sásd és Térsége Terület- és Humánfejlesztési Nonurofít Kft, támogatási kérelme 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a Kft. támogatási kérelméről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a napirendi pontot a Pénzügyi Bizottság 
megtárgyalta. A költségvetési főösszeget látva, majdnem 4 milliárd forintról beszélhetnek. Az ez évi 
helyzet, amiben most vannak a teljes bizonytalanság állapota, ezt nem a költségvetési tervezetre, 
hanem a külső körülményekre érti. A testület előtt lévő tervezet nagyon óvatosan, a most látható 
előrelátható maximális biztonsággal megtervezett.

Nagy La?os László pénzügyi irodavezető elmondta, hogy a költségvetésük főösszege 3 milliárd 200 
millió forint. Ezt az összeget fejlesztésre és működésre bontják. Több mint a fele fejlesztésekről szól, 
ami 2 milliárd 42 millió forint. 1 milliárd 700 millió forint a működési főösszeg.
A 16. mellékletben látható több mint 2 milliárd forint kötelezettség, aminek kb. 90%-a a TOP-os 
pályázatokról szól. 15 pályázat látható a kiadott anyagban.
A működést illetően már hónapok óta a polgármester úr és a jegyző úr irányítása alatt azokkal a 
tényezőkkel küzdenek, hogy mennyi lesz majd a rezsiköltség, hogyan alakul a nyersanyagár, az 
üzemanyag. Ezeket a költségeket a kiadásokban beépítették. A bevételek oldaláról is van ezeknek 
hatása. Az állami támogatások mértékében látható, hogy megemelt működési költségekkel állnak 
szembe. A közvilágításra 25 mFt kiegészítő támogatást kaptak, ami csak a közvilágításra fordítható. A 
támogatásoknál kiemelendő tétel az, hogy 104 mFt-tal emelkedett a gyermekétkeztetés támogatása.

10

http://www.sasd.hu


Az idei évben az állami támogatásuk igénylésénél jelezték a 200 mFt-os kiadási igényt, 
amelyre 155 mFt-ot kaptak.
Ez egy jelentős támogatás, ami a korábbi félelmüket a költségvetés tervezése előtt enyhítették. 
A plusz bevétel az állami támogatások terén 643 mFt, amiből plusz bevétel 150-160 mFt. 
Elmondta, hogy a mellékletben látható működési tartalék 18 mFt. A költségvetést úgy 
tervezték, hogy olyan bevételek, amelyek nem biztosak, nincsenek a költségvetésben 
szerepeltetve. így pozitív irányba is elmozdulhat ez a költségvetési egyenleg. Kiemelendő, 
hogy évek óta nagy eredménnyel dolgozik az adócsoport. A plusz bevételek megjelennek az 
évek során. A szolidaritási hozzájárulásuk 700 eFt-ról viszont 14 mFt-ra emelkedett. A 
segélyezések alaptámogatása lenullázódott, ami eddig 14-15 mFt volt.
A hivatali költségvetésnél szintén állami támogatásos növekmény figyelhető meg, de ennek is 
köze van az iparűzési adóhoz. Az állami támogatásoknál várt bevételek kapcsán 
pozitívumként jelenik meg a korábban említett 10 %-os bérnövekmények betervezése. A 
polgármesteri koordinációs megbeszélésen elhangzott, hogy a Hivatalhoz tartozó települések 
önkormányzatai nem fizetnek működési hozzájárulást.
A szociális szférában az idei évben is annyi támogatást kapnak, mint a tavalyi évben. A 
garantált bérminimum megemelkedett, 1 főre nézve 450 eFt-ot jelent. Bíznak abban, hogy 
plusz támogatást kapnak majd erre vonatkozóan. A Család- és Gyermekjóléti Központ is 
olyan intézmény, ahol általában a költségvetés véghez viteléhez nincs különösebb gondjuk. A 
Sásdi Szociális Társulásnál a költségvetést mínusz 12 mFt-tal tervezték.
Az ÁMK keretében működik a könyvtár, bölcsőde, óvoda és az étkeztetés, ezen belül a 
szociális étkeztetés. Az állami támogatások leginkább a gyermekétkeztetésnél jelentek meg. 
Ennek 389 mFt a költségvetése. A Hivatal költségvetése 189 mFt. A Sásdi Család- és 
Gyermekjóléti Központ költségvetése 81 mFt. A Sásdi Szociális Társulás költségvetése 79 
mFt.
A fejlesztéseknél 2 milliárd 18 mFt fejlesztési feladat került felsorolásra. Ebből kiemelendő 
62.800 eFt, amely az ivóvíz- és szennyvízhálózatukra elkülönített összeg. Ezen felül saját 
beruházásként párásító eszközre 250 eFt-ot, számítógépes fejlesztésre 600 eFt-ot terveztek. 
Továbbá 1 milliárd 900 mFt pályázati beszerzésekhez köthető.
A felújításnál viszont testületi döntés alapján a tavalyi év végén 24 mFt-os keretet a Rózsa 
utca útfelújítására, 5 mFt működési költséget kátyúzásra terveztek.
A szociális feladataikra összességében 6 mFt-os szinten terveztek, ebből 1,5 mFt-ot a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj pályázatra, 2,5 mFt-ot általános segélyezésre és 2 mFt-ot 
ifjú házasok lakástámogatására.
A 6. sz. mellékletben látható a Nonprofit Kft. kb. 20 mFt támogatása. Itt 1.600 eFt-os szinten 
tervezték az első tervezetben a havi támogatást. Korábbi döntésnek megfelelően a 
háziorvosok támogatási kérelmének megfelelően a háziorvosok részére az 1.363 eFt-ot 
támogatásként adnak. A tervezet szerint 200 eFt-ot terveztek a polgárőrök részére és 600 eFt- 
tal szerepel a Támogató Szolgálat támogatása. A 643 mFt-os állami támogatási keretnél az 
elszámolásra figyelni kell.
Említette már a 14 mFt-os tételt, ami a szolidaritási hozzájárulás összege. A 8. sz. 
mellékletben szerepelnek az adóbevételek. Itt szerepel az építményadó és a magánszemélyek 
kommunális adója, amelyet együttesen 11 mFt összeggel terveztek. Az iparűzési adót a 
tavalyi évben 85 mFt-tal, jelenleg 110 mFt-tal tervezték. A befizetéseket majd március végén 
láthatják. Elmondta, hogy az intézményeik működési bevételei során megemlítendő a Sásd, 
Rákóczi u. 41., ahol a Rendőrség működik. Itt 2 mFt-os számlát bocsátottak ki, aminek a 
fizetése már megtörtént. A Kormányhivatalnál 6 mFt-os összeggel terveznek. Az ÁMK 
működtetése kapcsán a Szakképzési Centrumnál 4.900 eFt, a Szigetvári Tankerületnél 4.600 
eFt bevételt terveznek. Az ÁMK ellátási díjainak a megnövekedett összegét 53 millió Ft-tal 
tervezik. Ez a korábbi évek során 40-45 mFt volt.
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A testület az étkezési térítési díjak megemelésével körülbelül ehhez a szinthez járult hozzá. A 
felhalmozási célú támogatásoknál szinte csak a pályázatok bevételei vannak.
Az Orgona utcai telkek értékesítésével 10 mFt-os bevételt terveztek. Továbbá kiemelendő 
bevételként a 12 mFt eszközhasználati díj. A támogatásoknál 27 mFt-tal tervezhető a szociális 
ágazati pótlék támogatása.
A védőnői szolgálatot 6 hónapra tervezik. Július 1-től állami feladattá válik. Itt a támogatás 
összege elegendő a működési kiadásokra.
A közcélú támogatásra tervezett összeg a jelen szerződések 17 fővel való kifuttatását takarja, 
illetve 12 fővel tervezték a közfoglalkoztatást. A Pénzügyi Bizottsági ülésen polgármester úr 
részéről elhangzott, hogy ez lehet 8 vagy 10 fő lesz.
A területalapú támogatás az önkormányzati földek után járó kiegészítés, ami kb. 2 mFt.
A 11-12-13. sz. mellékletek tartalmazzák az önálló intézmények költségvetését feladatonként. 
Az Általános Művelődési Központnak a kiadási főösszege 389.996 eFt, a Közös 
Önkormányzati Hivatalnak 189.685 eFt és a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központnak 
pedig 80.707 eFt.
A 15. sz. mellékletben láthatók a finanszírozási bevételek és kiadások. A 16. sz. mellékletben 
részletezésre került 26 tétel, ami 2 milliárd 155 mFt-ot kitevő kötelezettségeik kimutatása. A 
költségvetésük több mint fele az ilyen kötelezettségként jelenik meg, amiket a korábbi évek 
alapoztak meg.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy olyan költségvetési tervezet látható, ahol 
ilyen embertelen nehéz körülmények között is pluszos költségvetést tudnak tervezni azzal 
együtt, hogy csak útfelújításra 30 mFt-os önerőt fordítanak az idei évben. Nem lehet eléggé 
hangsúlyozni, hogy ez a csoda kategória. Hangsúlyozta, hogy mindezt nehéz hónapok előzték 
meg. Fontos számára, hogy megtalálja azokat a működési, fejlesztési forrásokat, amivel 
előrébb viszik Sásdot. Sajnos olyan rezsiárakkal szembesültek, olyan számlákat kellett 
átvenni, elfogadni, ami tényleg a hihetetlen kategória. A számok mögött nagyon komoly 
utánajárás, munka van mindenki részéről és most a kapcsolatokon túl a legfontosabb talán az 
volt, hogy nagyon gyorsan kellett reagálni és ebben mindenki partner volt itt a Hivatalban. 
Ebben a nehéz időszakban örömmel tölti el, hogy van közvilágítás, van fűtés, lesz 
bérfejlesztés, nincs létszámcsökkentés, nem zárnak be intézményt, tudnak olyan kifizetéseket 
teljesíteni, ami nem lenne kötelező. Megköszönte a testületnek és mindenkinek a támogatását, 
hogy partner volt mindenben, sőt elsőre a szokatlannak tűnő tervek megvalósításában is. 
Bíztak benne a források megszerzését illetően. Bízik abban, hogy ez az óvatosság, ami mindig 
is jellemző volt a testületre, az most idén is egy túlzott óvatosságot fog jelenteni.

Pál Csaba a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő elmondta, hogy a polgármester úr lobbi 
tevékenysége, a Hivatal munkája a Pénzügyi Bizottság számára megnyugtató és ez 
mindenképp dicséretes. Úgy érzi, hogy ebben az évben is bizakodóan indulhatnak. Elmondta, 
hogy vannak tartalékaik is. A Pénzügyi Bizottság ülésén megbeszéltek alapján a kiadott 
kívánságkosár szerint 18.822 eFt tartalékuk van. A beadott igények összege a kívánságkosár 
szerint 24.804 eFt. Ebből működési 21.191 eFt, a fejlesztési 3.613 eFt és amit kiválasztásra 
javasol a Pénzügyi Bizottság az 12.073 eFt. Az óvoda, bölcsődénél támogatják az ágyak 
vásárlását (25 db) 412 eFt. A Könyvtár esetében az alábbi tételeket támogatják: Vegyeskar 
karnagy megbízási díjának felemelése 203 eFt többletforrást jelent, rendezvényekre forgótőke 
350 eFt, borverseny 150 eFt, Pite és Borfesztivál 1.600 eFt, szilveszteri futás 200 eFt, Mézes 
szakkör 100 eFt, ernyő engedély kertmozihoz 200 eFt, túraklub 200 eFt, Foltvarró Kör 50 eFt, 
Civil keretre 1 mFt, zenekar hangszer javításra 260 eFt, falburkolat javítás 150 eFt.
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Az ÁMK konyháknál és csarnoknál élelmezésvezetői pótlék 286 eFt, diabetikus 
szakácspótlék 62 eFt, az ebédlőbe PVC asztalterítő 200 eFt. Az Önkormányzatnál cafeteria 
juttatás 5.900 eFt, a Támogató Szolgálatnál betervezve 400 eFt.

Dr. Jusztiner János polgármester elmondta, hogy kérelem érkezett a cégvezetés részéről. 
Az összesített támogatási kérelmük 1.410.800,-Ft. Ez jelentősen magasabb, mint a megszokott 
évi 600 eFt-os támogatásuk.

Székel Szilárd képviselő véleménye szerint tudni kellene, hány fő sásdi polgárt lát el 
szolgálat.

Takácsné Somo»v\ári Mária képviselő elmondta, hogy 138 db készülék került kihelyezésre 
Sásdon. 2 fő fogyatékkal élő gyermeket szállítanak napi szinten iskolába és 5 fő fogyatékos 
felnőtt gondozását végzik.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy más településtől is kérik az emelt 
összeget.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy azoktól a településektől kémek támogatást, 
ahonnét gyermeket szállítanak.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, egyértelmű, hogy az üzemanyagköltségük 
megemelkedett. Továbbá a villanyszámlát is fizetik, ahol működnek.

Székelv Szilárd képviselő kimutatást szeretne látni, hogy pontosan mire kérik a támogatást.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a testület gondolkodjon féléves 
támogatásban.

Pál Csaba képviselő elmondta, hogy a tavalyi évben is megállapítottak egy bizonyos 
összeget.

Dr. Kaidon Béla jegyző javasolta a testületnek, hogy állapítson meg 700 eFt-ot. Az 
Önkormányzat kéijen írásos tájékoztatást arról, hogy konkrétan Sásdon milyen feladataik 
vannak költségvetéssel alátámasztva.

Dr. Jusztinaer János polgármester elmondta, hogy az önkormányzatnak és a Kft-nek közös 
pályázata van.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy a pandémia után tájékoztató fórumokat 
szerveznek különböző településeken, beleértve külföldi településeket is.

Dr. Kaidon Béla jegyző javasolta a testületnek, hivják meg az ügyvezetőt a következő 
testületi ülésre.

Székely Szilárd képviselő javasolta, hogy kérjenek írásos előterjesztést a működési 
költségekről.
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Dr. Jusztinéi- János polgármester javasolta a testületnek, hogy a kérelmet egyelőre ne 
támogassák. A testület kéijen írásos kimutatást a Kft-től arról, hogy a kérelemben megjelölt 
összeget mire fordítanák. Ennek határideje a költségvetés második fordulója, amikor a 
rendeletet megalkotják.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

14/2023. (II. 16.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Sásd és Térsége Terület- és Humánfejlesztési Nonprofit Kft. 
támogatási kérelmét megtárgyalva úgy döntött, hogy annak érdemi 
elbírálásához a Kft. készítsen a 2023. évre vonatkozó költségvetési évre 
olyan kimutatást, költségvetést, amelyből megállapítható a Kft. 
tevékenységével összefüggő költségek alakulása a tavalyi évhez képest. 
A Képviselő-testület a költségvetés II. fordulója során határozza meg az 
önkormányzati támogatás összegét.
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy gondoskodjon a Kft. 
tájékoztatásáról és a Kft. részéről benyújtott kimutatások testület elé 
terjesztéséről.

Határidő: 2023. március 7.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinaer János polgármester javasolta a testületnek, hogy az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetési 
tervezetét (I. forduló) fogadja el.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

15/2023. (11.16. i KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd Város Önkormányzatának 
2023. évi költségvetési tervezetét a Pénzügyi Bizottság módosító 
javaslatainak figyelembevételével elfogadja.
A Hivatal Pénzügyi Irodája ennek megfelelően készítse el az 
önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének tervezetét.
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A polgármester a rendelettervezetet a közmeghallgatást követően terjessze be 
a képviselő-testület elé jóváhagyásra.

Határidő: 2023. március 7.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Kaidon Béla jegyző megköszönte polgármester úrnak az apparátus felé intézett elismerő szavait. 
Hangsúlyozta, hogy a siker közös. Azt az elvet vallja, hogy a jó vezető nem egyedül gürcöl a sikerért, 
hanem olyan személyekkel veszi magát körül, akikkel együtt tudja sikereket elérni. Megköszönte a 
képviselő-testületnek azt a következetességét, méltányos elismerését, gondosságát, amellyel az 
apparátusnak az egzisztenciáját mindig figyelembe veszi.
A tavalyi évben 20%-os bérfejlesztés volt. Mindehhez 9 mFt-ot nyújtott a testület. Ez most is így lesz 
és adtak a falvak is. Erre a 20 %-ra sikerült további 10 %-ot adnia. A hivatal személyi állománya 
tekintetében az Állam azt az elvet vallja, hogy az önkormányzat becsülje meg a saját apparátusát. A 
képviselő-testület ezt szem előtt tartja, amit nagyon megköszönt.

7./ A TOP Plusz-3.3.2-21-BAl-2022-00018. azonosítószámú ..Szociális infrastruktúra 
fejlesztése Sásdon” című náházati rojekt me alósításához é jármű beszerzése 
előfinanszírozással
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a 100 mFt-os pályázati kereten belül 26 mFt 
keretösszeget tartalmaz két kisbusz vásárlására. Elmondta, hogy támogatói döntéssel rendelkeznek. 
Sajnos olyan lehetetlen világban élnek, hogy amíg átfut a pályázati adminisztráció, addig gyakorlatilag 
ellehetetlenül a pályázati cél. Egyrészt, nincsenek készleten autók, nem ritka az egy éven túli 
várakozási idő, de minimum fél év mindenhol. Másrészt pedig, hogy a pályázat benyújtása és a 
támogatáshoz jutás között olyan szintű drágulás van, hogy gyakorlatilag a pályázati támogatásnak 
megfelelő összeggel egyenértékű önerővel kell kiegészíteni. Az a kisbusz, ami még néhány évvel 
ezelőtt 10 mFt alatt volt, az most 20 mFt-ba kerül. A határozati javaslat szerint a projektben szereplő 2 
db mikrobusz beszerzéséből 1 db-ot megvásárolnának. A pályázati forrásból gépjárművenként 13 mFt- 
ot lehet felhasználni. Országszerte megnézték a kínálatot. 1 db készleten lévő Ford kisbusz van. Nincs 
sem Renault, sem Volkswagen, sem egyéb ilyen 9 személyes kisbusz, ami a pályázati kiírásnak 
megfelelne. Abból a szempontból is fontos, hogy tudnak-e ebből a pályázatból 13 mFt-ot ilyen célra 
felhasználni vagy sem. Úgy gondolja, hogyha még egy évet várnak, akkor nem 4 mFt-tal, hanem 10 
mFt-tal kell kiegészíteni. A határozati javaslatban szereplő Ford Toumeo Custom L2H1, 9 személyes, 
150 LE Titanium felszereltségű mikrobusz. A Titánium második felszereltségi szint a Trend után. A 
készleten lévő kisbusz ára 20 mFt, amit 17.200 eFt-ért megvásárolhatnak. így is ki kell egészíteni 
4.200 eFt tál. Szándékukban áll ezért a gépjárművet értékesíteni. A 2018-ban vásárolt kisbuszt átadják 
a Sásdi Szociális Szolgálatnak. A Szolgálatnak már korábban átadtak egy Dacia Dokker gépjárművet, 
ezt értékesítenék.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy a pályázati előírásoknak maximálisan eleget kell tenni. Ezért 
a szabályzatuk is, de a pályázat szabályzata is előírja, hogy ilyen esetben három érvényes ajánlattal 
kell rendelkezni. Érvényes ajánlat érkezett a Renault Kaposszekcsőtől. Az ajánlatuk alapján hasonló 
felszereltséggel és teljesítménnyel rendelkező kisbusz vételi ára 17.785 eFt. Ez nem sokkal több, mint 
a 17.200 eFt, de a szállítás 2023. év vége. A másik ajánlat Szekszárdról érkezett az Autó City Zrt.-től, 
Volkswagen gépjárműre.
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Az ajánlat 18.500 eFt. A szállítási határidő 6-10 hónapon belül. Körülnéztek és kiderült, hogy 
az egész országban nincs mikrobusz. A Hovány Kft. saját raktárában volt még néhány darab, 
amelyek rekord gyorsasággal fogytak el. A pályázat támogatási szerződése folyamatban van. 
A jogszabály alapján már a teljesítés megkezdhető, ezért most előfinanszírozás keretében 
megvehetik az autót. A szerződést ugyan megkötötték, de csak a vételár kifizetése után lépne 
hatályba.

Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

16/2023. 11.16. KTH. számú határozat

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester 
előterjesztésére úgy döntött, hogy a TOP Plusz-3.3.2-21-BAl-2022-00018. 
azonosítószámú „Szociális infrastruktúra fejlesztése Sásdon” című pályázati 
projekt megvalósításához a projektben szereplő 2 db mikrobusz beszerzéséből 
1 db-ot előfinanszírozással megvásárol.

A nyertes pályázat támogatási szerződésének megkötése folyamatban van. 
Ezért a képviselő-testület a támogatási döntés birtokában a gépjármű vételárát a 
költségvetéséből megelőlegezi, majd a támogatási keretből utólag jóváúja.

A képviselő-testület megállapítja, hogy a projektben szereplő 2 db 9 személyes 
mikrobuszból 1 db beszerzése a folyamatos áremelkedésekre, az átmeneti 
országos készlethiány miatt megnövekedett várakozási időre és arra 
figyelemmel, hogy a pályázatban meghatározott beszerzési összeghatárok 
nagymértékben veszélyeztetik a támogatói döntésben foglalt darabszámú 
gépjármű megvásárlását, soron kívül indokolt. A bekért árajánlatokból már 
most is csak egy ajánlattevő tudott készletről gépjárművet biztosítani. A három 
db érvényes ajánlatból a Hovány Kft. Szeged árajánlata volt a legkedvezőbb, 
amely egy Ford Toumeo Custom L2H1, 9 személyes, 150 LE Titanium 
felszereltségű mikrobuszra vonatkozik bruttó 17.200.000,-Ft összegben.

A másik kettő érvényes ajánlattevő magasabb összegű ajánlatot tett és 
legkorábban decemberre tudott ígérni gépjárművet.

A pályázati célok megvalósításának elősegítése, valamint az önkormányzati 
feladatok megoldásának szükségszerűsége, időszerűsége indokolja, hogy 
legalább 1 db gépjárművet soron kívül az önkormányzat beszerezzen. A 
gépjármű beszerzésének vételárát a képviselő-testület a költségvetéséből 
megelőlegezi. A támogatási szerződés megkötése folyamatban van, amelynek 
hatályba lépésével a gépjármű beszerzésének költségeit a támogatási keretből 
utólag jóváíija.
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A képviselő-testület felhatalmazza a polgármesterét a gépjármű beszerzésére 
vonatkozó szerződés megkötésére és a vételár kifizetésére.

Határidő: február 17.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

8.1 Polgármester me bízása saját teljesítésben projektvezetőként való 
közreműködésre „Az új egészségház építése Sásdon” című TOP Plusz-3.3.2-21- 
BA1-2022-00007. azonosítószámú ál ázati; roTekt lebon oldásában 
Előadó: Dr. Kajdon Béla jegyző

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztimcr János polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban bejelentette személyes 
elfogultságát, kérte ennek megállapítását. Átadta az ülés vezetését Pintér Gábor 
alpolgármesternek.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
17/2023. (II.l 6.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
Dr. Jusztinger János polgármester napirenddel kapcsolatos 
személyes elfogultságát megállapította.

Pintér Gábor alpolgármester a kiadott határozati javaslat alapján Dr. Jusztinger János 
polgármesterrel megbízási szerződést köt az önkormányzat által megvalósítandó „Az új 
egészségház építése Sásdon” című TOP Plusz-3.3.2-21-BAl-2022-00007. azonosítószámú 
pályázati projekt lebonyolításában saját teljesítés keretében való projektvezetőként történő 
közreműködésére.

Dr. Kaidon Béla jegy ző elmondta, hogy az előző két polgármester is készített már projektet. 
Sajnos mindig vannak problémák és mindig vannak olyan feladatok, amiket csak a 
polgármester tud előre mozdítani, illetve ezeket előkészíteni döntésre, illetve a végrehajtást is 
neki kell irányítania és összefognia. Amiről beszélne, az a projektmenedzsment, a jogszabályi 
feltételek, a saját teljesítés, illetve a feladatokról. A projektek közül van olyan, ahol már 
támogatási szerződésük is van. Kilenc ilyen projektük van összesen 1 milliárd 523 mFt-os 
értékben. A kilenc projekt a következő: három csapadékvíz-elvezetéses van 3x100 mFt-tal, 
ezek külön pályázatok, de összetartoznak. Épületkomplexum energetikai korszerűsítése 
Sásdon 133.639 eFt. Ez a Dózsa Gy. u. 33. szám alatti ingatlan és a Kossuth L. u. 1. szám 
alatti épület energiai korszerűsítése. Sásd Város közösségi és kulturális infrastruktúra 
fejlesztése 250 mFt. A Sásd város zöld infrastruktúra fejlesztése 240 mFt. Ennek 
megkezdődtek a végrehajtási munkálatai itt, a projektmenedzsment is már felállt. Új 
egészségház építése Sásdon 250 mFt, most került aláírásra a támogatási szerződés. Szociális 
infrastruktúra fejlesztése Sásdon 100 mFt. Kiállítótér létesítése, szolgáltatás csomag 
kialakítása, lásd Sásd, Rákóczi F. u. 25. szám alatti ingatlanban, 250 mFt. Kilenc olyan 
pályázatról van szó, amelynek a lebonyolítása, levezénylése alapvetően a jogszabályban 
előírtak szerint a projektmenedzsment feladata.
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Több pályázatuk előkészítésében a Megyei Önkormányzat Hivatala közreműködik, mint 
konzorciumi partner. Ha konzorciumi partnerként látja el a feladatát, akkor a jogszabályban 
előírt keret nem a hivatalhoz érkezik, hanem hozzájuk küldik, és ők számolnak el vele. Ebbe 
beletartozik a menedzsmenti feladatok ellátása is. Ilyen az épületkomplexum korszerűsítése 
Sásdon 133 mFt-tal, ilyen a szociális infrastruktúra fejlesztése Sásdon 100 mFt-tal és a 
kiállítótér létesítése 250 mFt-tal. Itt a projektmenedzsmentet a Megyei Közgyűlés Hivatala 
látja el. Ettől függetlenül a polgármesternek azok a feladatai nem mentesülnek azoktól a 
feladatok alól, ami a projektmenedzsment feladata lenne. Feladata a projektmenedzsment 
irányítása, koordinálása a projekt pénzügyi vezetőjével és projektmenedzserével egyeztetve a 
projekt által meghatározott ütemtervnek megfelelően. Hatáskörébe tartozik a nem stratégiai 
jellegű döntések meghozatala. A projektekben meghatározottak szerint irányítja a feladatok 
megvalósítását. Látható, hogy a megye hármat elvitt a kilencből, á  maradék projektek 
esetében pedig bevontak külső céget. Velük együttműködésben elláttak több 
projektmenedzsmenti feladatot, amit 50-50 %-os megegyezés alapján megosztottak. 50 %-ot 
ők elvisznek, erről az önkormányzatnak számláznak, és végzik is a feladatukat. Az 50% pedig 
itt marad a hivatalnál. A jogszabály alapján projektmenedzsmentre 2,5 %-ot lehet 
felhasználni. Ennek megfelelően a 100 mFt-nak a 2,5 %-a projektmenedzsmentre fordítható 
összeg. Ezt másra nem lehet felhasználni és fordítani. A projektmenedzsment feladata, hogy 
az elejétől a végéig szakmailag felügyelje a támogatási szerződésben meghatározott 
költségnemek teljesítését. Különös tekintettel a közbeszerzési törvényben előírtakra. A végén 
el is kell számolniuk erről. Természetesen külső szakértőket is be kell vonni ezeknek a 
projekteknek a gondozásába. Például a közbeszerzési szakértő, a műszaki ellenőr, tervező, 
akik díjazás ellenében dolgoznak. A projektmenedzsmentnek nagyon fontos szerepe van, 
hiszen ő a projektgazda. Ő az, aki összefogja, irányítja és kezeli ezeket a kérdéseket. 
Valamennyi projekt esetében a polgármesternek irányító szerepe van. Képviseli az 
önkormányzat érdekeit, ő a megrendelő. A csapadékvíz-elvezetés, ami összesen 300 mFt, 50 
%-ot elvisz a külsős cég, a fennmaradó 50 %-ot 2 fő műszakis dolgozó kapja meg 24 hónapon 
keresztül egyenlő arányban elosztva.
Szintén ők látják el 50%-ban a menedzsmenti feladatokat a közösségi kulturális infrastruktúra 
fejlesztése és a Sásd város zöld infrastruktúra fejlesztése projekteknél is. Egyetlen olyan 
projektük van, ahol a projektmenedzsment teljes költsége náluk maradt 100 %-ban. Rabb 
Győzőné korábbi polgármester a pályázatot már előkészíttette, volt már tervük is, de nem 
nyert a pályázat. Dr. Jusztinger János polgármester újra megnézte ezt a pályázatot, a 
tervezővel másik helyre más feltételekkel átterveztette. A projektmenedzsmentre biztosítható 
5.600 eFt teljes összegben rendelkezésükre áll. Úgy gondolja, hogy itt lehetne a polgármester 
többletmunkáját valamennyi projekt vonatkozásánál elismerni anyagiakban havonta, 12 
hónapon keresztül 200.000,-Ft-os összegekre lebontva. A fennmaradó 3.600 eFt-ot 3 főnél 
szeretnék szétosztani. Nagyon fontos, hogy a saját teljesítésben történő kifizetéseknél 
szabályszerűen kell eljárni és csak az kaphat ebből az összegből, aki az önkormányzattal 
valamilyen címen vagy szervezetével munkaviszonyban áll. A polgármester ilyen 
szempontból egyértelműen megfelel. Azért vannak szigorú szabályok, mert kivonják a saját 
teljesítéssel ezt a pénzkeretet a közbeszerzési törvény hatálya alól. Elmondta, hogy ez a 
megbízás jogszerű és törvényes. Egy évről van szó, figyelembe vették a jövő évi 
választásokat. Március 1-jével fel kell állítani a projektmenedzsmentet, a polgármester 
esetében 2024. február 29. napjával lejár. Az előterjesztés szerint a polgármesternek ezeket a 
feladatokat el kell látni utána is, de már díjazás nem illeti meg. Elmondta, hogy a tavalyi 
évben a Pénzügyi Bizottság javaslatot tett év vége előtt a polgármester jutalmazására. A 
polgármester úr nem vette föl napirendi pontra, mert úgy érezte, hogy amikor ilyen 
megszorításokkal van tele az ország, akkor nem ildomos polgármesteri javadalmazásról 
beszélni.
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Kérte a testületet, hogy a határozati javaslatot fogadja el.

Rabb G őzőné képviselő örül annak, hogy a pályázatok kapcsán a polgármester munkáját 
elismerhetik és ezúton itt díjazást kaphatna.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy polgármester úr semmiféle javadalmazásban 
nem részesült, mert lemondott róla. Úgy érzi, hogy nagyon helyénvaló ez a dolog.
Javasolta a testületnek az írásban kiadott határozati javaslat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

18/2023. (11.16. ) KTH. számú határozat

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Jusztinger János 
polgármesterrel megbízási szerződést köt az önkormányzat által
megvalósítandó „Az új egészségház építése Sásdon” című TOP Plusz-3.3.2- 
21-BA1-2022-00007. azonosítószámú pályázati projekt lebonyolításában
saját teljesítés keretében való projektvezetőként történő közreműködésére. Az 
előterjesztésben beterjesztett megbízási szerződés tervezetben foglalt 
feltételeket és feladatokat jóváhagyólag elfogadja. Ennek megfelelően a projekt 
megvalósításában projektvezetőként feladatai különösen az alábbiak:

-  Felelős a proj ektmenedzsment vezetéséért.
-  Feladata a projektmenedzsment irányítása, koordinálása, a projekt 

pénzügyi vezetőjével és projektmenedzserével egyeztetve a projekt által 
meghatározott ütemtervnek megfelelően.

-  A projekt szakmai indikátorainak teljesítéséhez szükséges tervekkel 
kapcsolatos szervezés és felügyelet.

-  Gondoskodik a projekt adminisztratív feladatainak ellátásáról a 
projektben kapcsolatos dokumentumok és beszámolók elkészíttetéséről.

-  Hatáskörébe tartozik a nem stratégiai jellegű döntések meghozatala.

-  A projektben meghatározott ütemezés szerint irányítja a feladatok 
megvalósítását. Ennek keretében gondoskodik a projektgazda 
önkormányzat döntéseit igénylő javaslatok előkészítéséről, valamint a 
projekt megvalósításában résztvevő külső szereplőkkel való folyamatos 
kapcsolattartásról. A jelentések határidőben történő elkészíttetéséről. 
Folyamatosan, illetve igény szerint tájékoztatja az önkormányzat 
képviselő-testületét a projekt megvalósításáról. Kapcsolatot tart 
mindazon szervekkel, intézményekkel, melyeket a projekt 
megvalósítása érint.

Megbízottat a megbízás teljesítéséért 2023. március 1. napjától 2024. február 
29. napjáig havi bruttó 200.000,-Ft összegű megbízási díj illeti meg.
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Felhatalmazza a képviselő-testület Pintér Gábor alpolgármestert, hogy a 
polgármester feladatkörében eljárva a megbízási szerződést a képviselő-testület 
nevében Dr. Jusztinger János polgármesterrel megkösse az előterjesztésben 
benyújtott megbízási szerződés tervezet szerint.

Határidő: március 1.
Felelős: Pintér Gábor alpolgármester

Pintér Gábor alpolgármester visszaadta az ülés vezetését Dr. Jusztinger János 
polgármesternek.

Dr. _Jusztin er János polgármester visszavette az ülés vezetését, megköszönte a testület 
döntését.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy a projekt helyszínével kapcsolatban aggálya van. 
Elmondta mindennap arra jár, örül annak, hogy a parkolókat használják. Aggódik az új 
helyszín miatt, ha ott megkezdődik az építkezés, akkor a parkolókat sem tudják használni. 
További aggálya, hogy a gyermekek hogyan fognak bejárni, a bölcsis gyermekek hogyan 
pihennek majd?

Dr. Jusztin er János polgármester elmondta, hogy az építkezés mindig zajjal és porral jár. 
A teret nem tudják tágítani, a rendelőt máshová nem tudják építeni, az épület elfér a tervezett 
helyszínre, parkoló is lesz az épület előtt és mögött. A kétszintes épület merőleges lesz útra. A 
testület látta a látványtervet.

Székelv Szilárd képviselő megkérdezte hány m2-ről van szó?

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az épület elfér ezen a területen. Az 
épületben három rendelő lesz és az emeleten lesz szolgálati lakás.
A másik lehetőség, hogy nem építik meg a rendelőt.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy a szomszédban lévő gazdasági épület lebontásra 
kerül majd. Ennek a helyén hátul a sarokba lesz az épület. Éppen azért, hogy legyen parkoló 
és legyen tér. A polgármester úr megegyezett a szomszéddal, hogy a tulajdonában lévő 
fatárolót elbontja.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, erről az egészről most úgy beszélnek, mintha 
a testület soha nem látta volna a tervet. Javasolta, hogy kerüljön kivetítésre a terv.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy nem hangzott el testületi ülésen, hogy az orvosi 
centrum hol kerül megépítésre. Személy szerint erre nem emlékszik, elképzelhető, hogy erről 
a testületi ülésről hiányzott. Annak idején már mondták, ha erre a helyre kerül, akkor erről 
beszélni kell.

Dr. Jusztinkor János polgármester elmondta, hogy a testület külön határozott a helyszínről. 
Nagyon feldühíti ez a helyzet.

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy a testület is dühös lehet, hogyha nem hangzott el az 
orvosi centrum új helyszíne.
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Dr. Jusztin j er János polgármester megkérdezte, hogy nem hangzott el testületi ülésen hová 
építik az orvosi centrumot?

Rabb Gvőzőné képviselő elmondta, hogy nem emlékszik, elképzelhető, hogy hiányzott a 
testületi ülésről.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy elhangzott korábban a testületi ülésen.

Dr. Jusztin ger János polgármester elmondta, hogy ennek a helyszínnek a megadásával 
került tervezésre az orvosi centrum. így került beadásra a pályázat. Hihetetlennek tartja, hogy 
a képviselő asszony ezt állítja.

Dr. Jusztin»er János polgármester szünetet rendelt el.

Szünet után a testület folytatta tovább munkáját.

Dr. Jusztin^er János polgármester Rabb Győzőné képviselő kérdése kapcsán elmondta, 
hogy a képviselő-testület mind a pályázat előkészítése során, mind a pályázat benyújtásakor, 
mind a támogatói döntés megérkezésekor tudta és egyhangúlag támogatta, hogy Sásd, Szent I. 
u. 6. szám alatt építik fel az orvosi centrumnak helyet adó épületet.
Rosszul esett, hogy itt ülnek a testületi tagok és egyik képviselő sem mondta, hogy igaza 
lenne.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy ez nem igaz.

Dr. Jusztmger János polgármester helyesbítette, Pintér Gábor alpolgármester kivételével. 
Takácsné Somogyvári Mária képviselő is mondja, ahogy Rabb Győzőné képviselő mondta, 
hogy csak egy eshetőleges helyszínként volt megjelölve, és erre Takácsné Somogyvári Mária 
képviselő csak egyetértőleg bólogatott.

Takácsné Somogyvári Mária képviselő elmondta, hogy így van. De neki semmi baja nincs 
azzal, hogy a Szent I. utcában épül az épület.

Dr. Jusztmger János polgármester úgy érzi, hogy személy szerint ez a polgármester totális 
meghazudtolása. Hangsúlyozta, hogy ez nem egy apróság, hanem 250 mFt-os projektnek a 
helyszíne. A képviselők itt ülnek az ülésen és nem tudják, hogy miről döntenek.

Székek Szilárd képviselő elmondta, hogy egy év után nem tudják, hogy miről döntenek.

Dr. Jusztmger János polgármester elmondta, hogy ez nem egyszer hangzott el.

Rabb Gvőzőné képviselő visszavonta a hozzászólását, kérte, hogy ne kerüljön bele a 
jegyzőkönyvbe.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta azért ilyen feldúlt, mert nagyon sokat 
dolgoznak. A képviselőktől annyi az elvárás, amikor havonta részt vesznek a testületi ülésen 
és a polgármester beszámol a munkájáról, akkor meghallgatják és ha úgy gondolják, 
támogatják vagy nem. De azt, hogy ezek után még hülyének nézik, hogy ezt nem jól tudja, és 
önkényesen eldöntötte, hogy a Szent I. utcába építteti az épületet, ezt nem tudja hova tenni. 
Mindig annyi baj van, egyik csapás jön a másik után és akkor ez így kerül előadásra.
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Átadta az ülés vezetését Pintér Gábor alpolgármesternek.

Pintér Gábor alpolgármester átvette az ülés vezetését, szünetet rendelt el. 

A testület a szünet elrendelésével egyetértett.

A szünet után a testület folytatta ülését.

9. /  Pol ármester 2023. évi szabadságának ütemezése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Kaidon Béla jegyző elmondta, hogy az írásos határozati javaslatot mindenki kézhez 
kapta. A törvény alapján kötelező beterjeszteni a testület felé.

Dr. Jnsztinger János polgármester javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

19/2023. (11.16.) KTH. számú határozat

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként becsatolt Dr. Jusztinger János polgármester 2023. 
évi szabadságütemtervét jóváhagyólag tudomásul veszi.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

10. / Közmeghallgatás időpontjának kitűzése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy 2023. március 7. napján, 
kedden 18 órai kezdettel közmeghallgatást tartson.
Napirendi javaslat: Beszámoló Sásd Város Önkormányzata 2022. évi tevékenységéről és Sásd 
Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési tervezetének ismertetése.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  7 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Kép'viselő-testületének 

20/2023. 11.16. ) KTH. számú határozat

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy döntött, hogy 2023. 
március 7. napján a Közösségi Házban 18 órai kezdettel közmeghallgatást tart.

A közmeghallgatás napirendi pontjai:

1. / Beszámoló Sásd Város Önkormányzata 2022. évi tevékenységéről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. / Sásd Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési tervezetének
ismertetése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester 

Határidő: március 7.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

E g y e b e k

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Közösségi Házat a felújítás miatt 
várhatóan kb. 1 hónapra bezáiják a nyáron. A konyha átmenetileg működni fog, az 
ebédhordás az épület hátsó kijáratánál lesz. Az ebédlő és előtér műgyanta burkolata is 
felújításra kerül. A nyílászárók cseréjét, a sportpadló cseréjét, a csarnok akusztikai burkolását 
tervezik.

Mindenkinek megköszönte a megjelenést, a képviselő-testület zárt ülés keretében folytatta 
tovább a tanácskozást.

Kmft.

Dr. j usztinger János 
polgármester
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J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. február 16. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János 

Pintér Gábor

Pál Csaba

Rabb Győzőné 

Székely Szilárd 

Takácsné Somogyvári Mária
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J E L E N L É T I  Í V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. február 16. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Dr. Kajdon Béla 

Koszorús Tímea 

Nagy Lajos László

Dr. Hevesi Éva

Baranya Megyei Kormányhivatal képviseletében:

Galambosné Wágner Éva 

Orsós József 

Fodor István 

Zima István 

Gálné Banizs Gabriella 

Meggyesi Mónika 

Nagy Szilvia 

Merk Zsolt

Győriné Korom Viktória 

Orsós Józsefné 

Bíró Józsefné

Rab Norbert
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